
 

 

Dank u, Charles. 

En ook welkom aan de nieuwe president van de Republiek Cyprus, Nikos Christodoulides, die 

voor het eerst bij ons is. Samen delen we een engagement om uw land te herenigen, op basis 

van het plan van de VN. U kunt vertrouwen op de Europese Unie en op onze solidariteit. 

Solidariteit is ook waar we op moeten blijven aandringen met betrekking tot Oekraïne – in 

politiek, economisch, humanitair en militair opzicht. En dat belooft moeilijker te worden. We 

stellen vast dat er oorlogsmoeheid is, samen met het feit dat de Russische propaganda een effect 

sorteert. Het zal moeilijker uit te leggen zijn waarom het voor Europa van existentieel belang 

is om steun te verlenen aan Oekraïne. Dat de prijs die we betalen voor vrijheid niet te hoog is. 

Maar we hebben geen keus, en ik ben erkentelijk voor de eenheid rond deze tafel. 

We moeten blijven nadenken over de volgende stappen. Vrede moet het uiteindelijke doel 

blijven en de EU bevindt zich in een unieke positie om daarbij te helpen, maar wil er vrede 

zijn, dan moet er een Oekraïne zijn. En er kan geen Oekraïne zijn zonder onze steun. 

De overeenkomst inzake levering en gezamenlijke aankoop van munitie vormt een mijlpaal – 

een teken van vastberadenheid en veerkracht. Oekraïne heeft dit nodig. Europa heeft dit nodig. 

Het gaat evenzeer om het behoud van Oekraïne als om het behoud van Europa. 

Vooruitgang bij de gezamenlijke aankoop betekent een stap verder in de richting van een meer 

gericht Europees defensie- en veiligheidsbeleid. Het is opnieuw “meer Europa” dat we nodig 

hebben. 

Onze tien sanctiepakketten hebben Rusland zwaar getroffen. Maar we moeten alle resterende 

mazen dichten – delen van ons systeem waar de bondgenoten van Poetin nog steeds toegang 

hebben tot de EU. Sancties werken, ze zijn noodzakelijk en evenredig, maar ze moeten naar 

behoren worden uitgevoerd en we moeten blijven samenwerken met derde landen om ook hen 

aan boord te krijgen. 

We moeten ook meer doen om te voorkomen dat de humanitaire situatie in Oekraïne verder uit 

de hand loopt, met name voor kinderen. 

Er zijn kinderen die het slachtoffer zijn van illegale uitzetting en illegale overbrenging uit 

bezette gebieden van Oekraïne naar Rusland. Ongeveer 16 000 kinderen zijn getroffen. 

Poetin en zijn medeplichtigen op elk niveau moeten worden bestraft en ter verantwoording 

worden geroepen. Daarom zijn we ingenomen met de aanhoudingsbevelen van het 

Internationaal Strafhof. Op deze dynamiek moeten we voortbouwen, die tegelijk de 

noodzakelijke oprichting kan ondersteunen van een speciaal internationaal tribunaal voor het 

misdrijf van agressie tegen Oekraïne. 

Als Europese Unie zijn we het sterkst wanneer we gezamenlijke verantwoordelijkheid 

opnemen en samen handelen, zoals we nu doen. 

Ik wil ook de aandacht vestigen op de situatie in Moldavië. Maia Sandu verricht wonderen om 

ervoor te zorgen dat de pijlers van de democratie overeind blijven. Standvastig gaat ze de 

Russische pogingen tegen om deze pijlers te ondermijnen. Mijn oproep is dat we praktische, 

economische en politieke steun blijven bieden zoals we reeds doen.   



 

 

Hetzelfde geldt voor onze steun aan de democratische krachten in Georgië en Belarus. En 

dezelfde boodschap willen we ook sturen naar degenen die vechten voor vrouwen, het leven 

en de vrijheid in Iran. 

De agenda van Rusland is duidelijk. Ze willen terugvallen op het valse gemak van een wereld 

die is opgesplitst in partijen die tegenover elkaar staan. We moeten ons hiertegen verzetten. 

De welvaart van Europa en de verbetering van het leven van de Europese burgers vormen de 

hoeksteen van onze opbouw van de Europese Unie.  We mogen dit nooit uit het oog verliezen. 

Van oudsher slaagt Europa erin, telkens opnieuw, om er sterker uit te komen wanneer het wordt 

geconfronteerd met tegenspoed. 

  

Onze eengemaakte markt biedt Europese bedrijven een springplank voor het betreden van de 

wereldmarkten. Onze economieën in de EU zijn concurrerend. Dat moeten ze blijven. We 

vormen een markt van 450 miljoen inwoners, en samen staan we sterker. 

De dubbele transitie van de Europese Unie kan er komen, met de inzet van onze burgers, maar 

alleen als we voor die transitie gunstige voorwaarden scheppen. We moeten uitleggen dat de 

vergroening vruchten zal afwerpen voor mensen, voor hun gezinnen en voor bedrijven. 

De vergroening mag niet het speelterrein zijn van degenen die het zich kunnen veroorloven om 

dure groene auto’s en dure energie-efficiënte isolatiesystemen te kopen. We mogen geen 

maatschappelijke kloof creëren tussen degenen die kunnen vergroenen en degenen die dat niet 

kunnen, omdat het steeds moeilijker wordt om de eindjes aan elkaar te knopen. We mogen 

hierbij niemand aan zijn lot overlaten. 

Zonder overheidssteun zal het niet lukken. 

Daarom hebben we specifieke investeringen nodig, met duidelijke doelstellingen en prestatie-

indicatoren. Bedrijven zullen alleen investeren in de groene transitie als er een duidelijke 

businesscase is en als er stimulansen zijn. Met duidelijke doelstellingen kunnen we het proces 

aansturen en ons concurrentievoordeel behouden. 

Investeren in Europees leiderschap, investeren in strategische technologieën zoals zonne- en 

windenergie, warmtepompen en batterijen zal ten goede komen aan ons allemaal. We moeten 

hier werk van maken, met vlottere toegang tot bestaande financiering en minder 

administratieve rompslomp. En zoals ik eerder al heb gezegd, hebben we een gelijk speelveld 

nodig, maar laten we een protectionistische wedloop vermijden. 

We hebben ook particuliere investeringen nodig, om ervoor te zorgen dat onze kmo’s en start-

ups in Europa blijven. Het is van cruciaal belang de kapitaalmarktenunie te voltooien, die nog 

steeds te versnipperd is. 

Het Europees Parlement is vastbesloten efficiënt te werken aan voorstellen inzake de 

elektriciteitsmarkt, het Green Deal-plan voor de industrie, de wet inzake CO2-neutrale 

industrie en de wet inzake kritieke grondstoffen. 

Wat voor ons allen van belang is, is voorspelbare wetgeving. Als er bezorgdheid bestaat over 

wetgevingsvoorstellen, moeten we deze tijdig met elkaar bespreken, om te komen tot 

pragmatische oplossingen.    



 

 

De fall-out van Silicon Valley Bank en Credit Suisse heeft veel koppen opgeleverd. Onze 

banksector in de eurozone is veerkrachtig. Samen hebben we solide waarborgen ingevoerd om 

onze banksector in de EU te beschermen. De Europese Centrale Bank staat klaar om in te 

grijpen indien nodig, maar tot dusver lijken de gevolgen voor de EU beperkt. 

Niettemin blijft de voltooiing van de bankenunie een prioriteit, om te zorgen voor verdere 

financiële stabiliteit, vóór de volgende schok. 

Op het gebied van migratie zal het Europees Parlement zijn rol spelen. We zijn klaar om 

volgende week te stemmen, maar we vragen u met resultaten te komen voor de resterende 

solidariteitsdossiers. Daarmee bedoel ik de verordening betreffende asiel- en migratiebeheer 

en de verordening betreffende crisis- en overmachtsituaties. 

Zo bereiken we het kritische evenwicht dat we op deze gebieden nodig hebben, zodat we: de 

grenzen kunnen beschermen, bescherming en waardigheid kunnen bieden aan degenen die dat 

nodig hebben, degenen die niet in aanmerking komen, efficiënt kunnen terugsturen en het 

bedrijfsmodel van mensenhandelaars die van de meest kwetsbaren profiteren, kunnen 

vernietigen.   

We moeten blijven optreden met eensgezindheid en we moeten met resultaten komen voor 

“meer Europa” waar dat van belang is. 

“Meer Europa” betekent niet dat we homogeen moeten worden. We zijn allemaal verschillend, 

en ook trots om dat te zijn. Het verhaal dat Europa iedereen gelijk probeert te maken, is 

gewoonweg niet correct. We vinden onze eenheid in verscheidenheid waardevol. We begrijpen 

dat we groot moeten zijn voor grote zaken en klein voor kleine zaken, en er is niets groter dat 

we moeten aanpakken dan de kwesties die vandaag aan de orde zijn. 

Dank u wel. 

 


